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REVISTA PRESEI 
 

 Azi e protest al sindicalistilor STB: Oamenii cer recuperarea banilor care le-au fost "furati de conducere" 
Sindicalistii din Societatea de Transport Bucuresti (STB) vor protesta, luni, la Autobaza Militari, incepand cu ora 
11:00. 
Oamenii cer plata indemnizatiilor de concediu, salarii corecte pentru munca prestata, grile de salarizare 
corespunzatoare tuturor categoriilor de personal, dar au si revendicari care tin de protectia muncii. 
Liderul de sindicat STB, Florin Ivan, a anuntat, sambata, ca in cursul zilei de luni este programat un protest la 
Autobaza Militari. 
"Scopul protestului il constituie: recuperarea banilor furati de conducere pentru indemnizatia de concediu; 
recuperarea banilor furati de conducere pentru libere si consecutive; sustinerea Statului Personalului din 
Transportul Public Local; pentru munca egala = plata egala", a transmis Florin Ivan. 
Sindicalistii mai cer asigurari CASCO pentru parcul auto si evaluarea riscurilor pentru toti salariatii. 
In plus, sindicalisti solicita "eliminarea discriminarii salariale intre salariati; nivele de salarizare pentru toti 
salariatii". 
"Pana acum au primit doar pilele de partid sau de sindicat. Scopul principal este incadrarea in conditii deosebite 
sau speciale de munca si obtinerea grupei de munca. Grupa de munca inseamna pensionarea anticipata", a mai 
transmis liderul sindicalistilor din STB. 
Protestul este programat intre orele 11:00 si 15:00. 
 (Sursa: ziare.com) 
 

 Vâlcov: Proiectul de lege a bugetului este gata, va fi prezentat marţi 
Consilierul primului-ministru Darius Vâlcov a declarat, duminică, la postul Antena 3, că proiectul de lege a 
bugetului pentru 2019 este gata, urmând a fi prezentat de către Guvern marţi, 29 ianuarie, iar în 5 sau 6 februarie 
va putea începe dezbaterea acestuia în Parlament. 
"Este gata, va fi anunţat marţi (...) Pe 5 sau 6 februarie va putea începe şi dezbaterea pe marginea acestuia, atunci 
când Parlamentul se întoarce", a afirmat Vâlcov. 
Totodată, el a menţionat că în cursul zilei de luni va avea loc probabil o ultimă discuţie a proiectului de buget în 
cadrul coaliţiei de guvernare şi cu UDMR. 
De asemenea, Vâlcov a precizat că premierul Viorica Dăncilă a participat la majoritatea întâlnirilor de la Guvern 
privind proiectul de buget, iar din fotografia prezentată de liderul PSD, Liviu Dragnea, pe Facebook ea a lipsit 
pentru că acea întâlnire a fost pentru a fi prezentate liderilor coaliţiei datele proiectului de buget. "Doamna prim-
ministru a participat la majoritatea întâlnirilor, ştia despre ce este vorba, a fost o prezentare pentru liderii 
coaliţiei", a precizat Darius Vâlcov. 
Potrivit acestuia, proiectul de buget pentru 2019 va cuprinde "surprize foarte plăcute", el referindu-se, în context, 
la o creştere de aproape jumătate a bugetului Educaţiei faţă de anul 2018, precum şi de creşteri consistente ale 
bugetelor Ministerului Sănătăţii şi Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate. 
Pe de altă parte, consilierul premierului a ţinut să sublinieze că Ordonanţa de Urgenţă 114/2018 de instituire a 
"taxei pe lăcomie" nu va fi abrogată şi nici nu va fi modificată la momentul adoptării de către Parlament. 
Darius Vâlcov a mai afirmat că Banca Naţională (BNR) este responsabilă, conform legii, de fluctuaţia monedei 
naţionale şi are datoria de a interveni pentru a ţine cursul sub control. El şi-a mai exprimat convingerea că 
devalorizarea din ultimele săptămâni a leului este o problemă de scurtă durată şi că se "va regla" în cursul acestui 
an.. 
(Sursa: Antena 3) 
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 Dragnea: PIB-ul României a ajuns în 2018 la 949,6 miliarde de lei, creştere de 25% faţă de 2016/ Orban: A 
prezentat o creştere economică fictivă 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, duminică, după ce Liviu Dragnea a afirmat că PIB-ul a crescut cu 25% 
faţă de 2016, că liderul PSD a prezentat o creştere economică „fictivă”, amintind de prăbuşirea leului şi de 
efectele OUG 114/2018 privind măsurile în domeniul fiscal. 
„Dragnea joacă poker cu bugetul României şi blufează ”cu cifrele pe masă”. Într-o postare pe Facebook, liderul 
analfabeţilor economici din PSD şi ALDE, Liviu Dragnea ne anunţă că PIB-ul României a ajuns în 2018 la 949,6 
miliarde lei, cu 25% mai mult decât în 2016. Las la o parte că vorbim de o valoare nominală a PIB-ului, umflată din 
pixul lui Ghizdeanu, cel care a rămas celebru pentru afirmaţia -Păi, cât să fie PIB-ul, domn' ministru?-. (...) 
Terminaţi-o cu joaca de-a cifrele şi veniţi cu un buget real în Parlament fără scamatoriile prin care aţi falsificat 
execuţia bugetară din 2018, pe care trebuia deja să o comunicaţi public încă de vineri. Mai -lucraţi- la cifre, să 
înţeleg, să iasă deficitul pe cash sub 3% din PIB, nu-i aşa?”, a scris pe Facebook Ionel Dancă. 
Liberalul a adăugat că în ultimii doi ani inflaţia a crescut cu aproape 7%. 
„Dacă tot e să punem cifrele pe masă, păi atunci să spunem că la finalul anului 2016, inflaţia era cu minus iar în 
doi de ani guvernare PSD - ALDE, inflaţia cumulată a fost de aproape 7%, adică a crescut cu peste 700%. Tot cu 
cifrele pe masă, trebui să spunem că dobânda ROBOR era sub 1% când PSD şi ALDE au preluat guvernarea iar 
acum este peste 3%, adică o creştere de 300%. Cursul de schimb, atunci când Dragnea şi Tăriceanu preluau 
guvernarea, în ianuarie 2017 era de 4,49 lei pentru un Euro iar acum mai are puţin şi sparge pragul de 4,80 lei, 
ceea ce înseamnă o creştere a ratelor bancare la creditele în euro de aproape 10%”, a mai scris Dancă. 
Acesta i-a transmis liderului PSD că dacă mai vrea să vorbească „cu cifrele pe masă” opoziţia mai are de adăugat 
cifre, amintind de tăierea pensiilor. 
„Tot cu cifrele pe masă despre guvernarea PSD - ALDE, preţurile la utilităţi au luat-o razna în doi ani: 1 kWh gaz 
era 0,10927 lei în ianuarie 2017 iar acum a ajuns 0,13587 lei, ceea ce înseamnă o creştere de 24%. Nu pot să nu 
reamintesc aici şi -ţeapa- dată pensionarilor cărora le-au fost tăiate pensiile în 2018 cu 7% iar în 2019 cu 9%, ceea 
ce cumulat înseamnă că în doi ani, PSD şi ALDE au tăiat pensiile cu 16% prin neaplicarea formulei de indexare a 
punctului de pensie în vigoare. Domnu' Liviu, mai vreţi cu cifrele pe masă, că mai avem?!”, a conchcis Ionel Dancă. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a scris duminică pe Facebook că Produsul Intern Brut al României a ajuns în 2018 
la 949,6 miliarde de lei, cu 188,2 miliarde de lei în plus faţă de 2016, adică o creştere de 25%. Sunt cele mai mai 
creşteri, în doi ani consecutivi, din istoria României, a adăugat el. 
„71,2 miliarde în plus faţă de anul 2016, reprezentând o creştere de 32%!! PIB-ul României a ajuns în 2018 la 
949,6 miliarde de lei, cu 188,2 miliarde de lei în plus faţă de 2016, adică o creştere de 25%!! Sunt cele mai mai 
creşteri, în doi ani consecutivi, din istoria României! #indraznestesacrezi”, a scris pe Facebook Liviu Dragnea. 
El a ataşat şi două grafice comparative cu 2016, unul cu PIB şi unul cu veniturile bugetare. 
De asemenea, Liviu Dragnea a postat, vineri, o fotografie în care apare alături de liderul ALDE, Călin Popescu 
Tăriceanu, de Darius Vâlcov, miniştrii Niculae Bădălău, Eugen Teodorovici şi de secretarul general al ALDE, Daniel 
Chiţoiu. Mesajul său este „cu cifrele pe masă, viitorul arată bine”. 
"Dacă într-un an creşterea economică a fost 6,9% şi în celălalt an se va închide probabil cu 4,2%-4,3% cum să-ţi 
iasă 25% creşterea? Alte date sunt certe. Leul prăbuşit, de la 3.5 la 4.76. Din cauza prăbuşirii leului în raport cu 
euro românii trebuie să scoată mai mulţi bani din buzunar. ROBOR-ul de la sub 1% la 3%. Se vede clar că nu a avut 
niciun efect ordonanţa tembelă 114. Deja au provocat un dezastru.(...) Este o creştere economică fictivă. Aceasta 
nu este o creştere economică ce se bazează pe motoarele adevărate de creştere - pe creşterea competitivităţii 
companiilor, pe investiţii, ei au omorât investiţiile complet. Nu ştiu ce cifre dă Dragnea acolo, dar Ministerul 
Finanţelor avea obligaţia să dea execuţia bugetară şi nu a dat-o încă. Dă el din pix (Liviu Dragnea-n.r), încearcă să 
fixeze nişte cifre", a afirmat la B1 Tv Ludovic Orban. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a scris duminică pe Facebook că Produsul Intern Brut al României a ajuns în 2018 
la 949,6 miliarde de lei, cu 188,2 miliarde de lei în plus faţă de 2016, adică o creştere de 25%. Sunt cele mai mai 
creşteri, în doi ani consecutivi, din istoria României, a adăugat el. 
”71,2 miliarde în plus faţă de anul 2016, reprezentând o creştere de 32%!! PIB-ul României a ajuns în 2018 la 
949,6 miliarde de lei, cu 188,2 miliarde de lei în plus faţă de 2016, adică o creştere de 25%!! Sunt cele mai mai 
creşteri, în doi ani consecutivi, din istoria României! #indraznestesacrezi”, a scris pe Facebook Liviu Dragnea. 
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El a ataşat şi două grafice comparative cu 2016, unul cu PIB şi unul cu veniturile bugetare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Zi plină la CSM. Plenul decide cine preia şefia Secţiei de anchetă a magistraţilor/ Audiere a candidaţilor 
propuşi de Toader pentru funcţii de conducere la DIICOT 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) se întruneşte, luni, pe ordinea de zi aflându-se validarea 
rezultatelor concursului pentru alegerea procurorului-şef al Secţiei pentru investigarea magistraţilor. Adjunctul 
Inspecţiei Judiciare, Gheorghe Stan, a obţinut cel mai mare punctaj. 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) se întruneşte, luni, pe ordinea de zi aflându-se validarea 
rezultatelor concursului pentru alegerea procurorului-şef al Secţiei pentru investigarea magistraţilor. Adjunctul 
Inspecţiei Judiciare, Gheorghe Stan, a obţinut cel mai mare punctaj. 
"Validarea rezultatelor concursului pentru numirea în funcţia de procuror-şef al Secţiei pentru investigarea 
infracţiunilor din justiţie din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, desfăşurat în 
perioada 1 noiembrie 2018-10 ianuarie 2019 şi numirea în funcţie a procurorului -şef al Secţiei pentru investigarea 
infracţiunilor din justiţie", este primul punct aflat pe ordinea de zi a şedinţei plenului Consiliului Superior al 
Magistraturii (CSM), programată să înceapă la ora 15.00. 
Adjunctul Inspecţiei Judiciare, Gheorghe Stan, a obţinut, la interviul susţinut pentru şefia Secţiei de anchetă a 
magistraţilor, cel mai mare punctaj, de 9.33, în vreme ce contracandidata sa, Florena Sterschi, a obţinut 8,33.  
Acesta a susţinut, în interviul pentru şefia Secţiei de anchetă a magistraţilor, că printre ameninţările la adresa 
acestei unităţi a identificat anumite campanii de presă, dar şi frecvenţa ridicată a modificărilor legislative. "În ceea 
ce priveşte planul meu managerial pentru această funcţie, am identificat premise pozitive şi negative ale înfiinţării 
acestei secţii.  
Printre premisele pozitive, am identificat un efort de protecţie a independenţei magistraţilor care e o garanţie 
oferită de scoaterea acestei secţii de sub orice influenţa exterioară a sistemului judiciar. Existenţa unui cadru 
legislativ care permite desfăşurarea separată a activităţii de urmărire penală, a activităţilor săvârşite de 
magistraţi şi existenţa unui ansamblu profesional cu experienţa vastă şi pregătită care reprezintă premisele unei 
faze solide de selecţie a procurorilor care urmează sa-şi desfăşoare activitatea in această secţie", a declarat 
Gheorghe Stan. 
Florea Esther Sterschi este cea care asigură actualmente interimatul la conducerea secţiei. Secţia pentru 
anchetarea magistraţilor şi-a început activitatea pe 23 octombrie 2018, având competenţa exclusivă de a efectua 
urmărirea penală pentru infracţiunile săvârşite de judecători şi procurori, şi a preluat dosarele care îi vizează pe 
magistraţi aflate în lucru la DNA şi la alte parchete. 
Candidaţii propuşi de Toader pentru trei funcţii de conducere la DIICOT vor fi audiaţi luni în CSM 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii urmează să-i audieze, luni, pe candidaţii propuşi de 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, pentru trei funcţii de conducere în cadrul Direcţiei de Investigare a 
Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism (DIICOT).  
Astfel, va fi luată în discuţie avizarea propunerii ministrului Justiţiei de numire în funcţia de procuror-şef al Secţiei 
de combatere a traficului de droguri din cadrul Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată 
şi Terorism a lui Bogdan Felician Voicu, cea de numire în funcţia de procuror-şef al Secţiei de combatere a 
criminalităţii organizate din cadrul Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism 
a Alinei Albu şi avizarea propunerii ministrului Justiţiei de numire în funcţia de procuror-şef al Secţiei de 
combatere a infracţiunilor de terorism şi a criminalităţii informatice din cadrul Direcţiei de Investigare a 
Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism a lui Gabriel Doru Stoica. 
Şedinţa Secţiei pentru procurori a CSM este programată pentru luni, la ora 13.00. 
Ministrul Justiţiei anunţa că, după ce propunerile vor fi avizate în CSM, vor fi transmise spre aprobare 
Administraţiei Prezidenţiale. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Frans Timmermans, scrisoare BOMBĂ către Viorica Dăncilă: Suntem ÎNGRIJORAȚI de OUG pregătit de Guvern 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, i-a trimis joi, 24 ianuarie, o scrisoare premierului 
Viorica Dăncilă legată de o posibilă ordonanţă de urgenţă care să introducă recursul în anulare. El şi-a exprimat 
îngrijorarea şi a solicitat clarificări cu privire la anumite chestiuni. 
”Prim-vicepreşedintele Frans Timmermans şi-a exprimat îngrijorarea şi a solicitat clarificări cu privire la anumite 
chestiuni într-o scrisoare primului-ministru trimisă la 24 ianuarie”, a declarat unul dintre purtătorii de cuvânt ai 
Comisiei Europene, ca răspuns la o solicitare MEDIAFAX. 
Potrivit acestuia, Comisia Europeană urmăreşte ”îndeaproape” discuţia din România cu privire la o eventuală 
ordonanţă de urgenţă privind apelurile extraordinare pentru cauze penale în urma celor hotărâri recente ale 
Curţii Constituţionale. 
”Comisia a luat act deja de prima hotărâre - completul de cinci judecători (8 noiembrie) - în ultimul său raport în 
cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare (CVM). Vă reamintesc că preşedintele Juncker a fost clar în 
problema unei eventuale amnistii în timpul recentei sale vizite la Bucureşti. Aşa cum a spus Comisia în repetate 
rânduri, este esenţial ca România să revină pe drumul cel bun în lupta împotriva corupţiei, să asigure o justiţie 
independentă şi să evite orice paşi înapoi”, a mai spus purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Scrisoare deschisă | Ovidiu Raeţchi, lui Gabriel Leş: Dacă nu aveţi nimic de ascuns, veniţi la prima şedinţă a 
Comisiei de Apărare 
Vicepreşedintele Comisiei de Apărare din Camera Deputaţilor, Ovidiu Raeţchi, i-a transmis, duminică, o scrisoare 
deschisă ministrului Apărării, Gabriel Leş, prin care îl cheamă, dacă nu are ”ceva de ascuns”, să dea explicaţii 
despre programele de înzestrare a Armatei şi cu situaţia şefului SMA. 
”Pentru că sper că doriţi să oferiţi un exemplu de transparenţă instituţională şi pentru că sper că nu aveţi nimic de 
ascuns, vă invit public, fără a mai aştepta tacticile de blocaj specifice PSD, la prima şedinţă a Comisiei de Apărare a 
Camerei Deputaţilor, pentru a oferi explicaţii şi pentru a discuta mai multe teme vitale pentru domeniul apărării 
naţionale. În primul rând, sunt necesare precizări în legătură cu stadiul programelor de modernizare a Armatei, 
care, potrivit celor 
mai recente date, suferă întârzieri substanţiale. Blocarea licitaţiilor pentru corvete este doar cel mai recent 
exemplu de incompetenţă guvernamentală, în condiţiile în care, de doi ani de zile, ministerul pe care îl conduceţi 
nu este capabil să ia nicio decizie în acest sens. În al doilea rând, potrivit informaţiilor pe care le deţinem la ora 
actuală, ministerul Apărării nu a cheltuit cei 2% alocaţi pentru acest domeniu prin legea bugetului de stat, în 
condiţiile în care ameninţările din regiune devin din ce în ce mai pronunţate. De asemenea, sunt necesare 
explicaţii publice în ceea ce priveşte eforturile pe care le depuneţi pentru schimbarea generalului Nicolae Ciucă 
din fruntea Statului Major al Armatei, în contextul în care şeful dvs. pe linie de partid, Liviu Dragnea, l-a criticat 
public pe acesta, dar şi în condiţiile în care nu aţi avut nicio altă propunere validă procedural pentru conducerea 
acestei instituţii”, se arată în scrisoarea deschisă a liberalului Ovidiu Raeţchi. 
El propune ca audierea să aibă un caracter public, la care să fie invitaţi reprezentanţii presei, discuţiile cu uşile 
închise putând a avea loc doar în cazul utilizării unor informaţii clasificate. 
”Comisia de Apărare, Ordine Publică şi Siguranţă Naţională din Camera Deputaţilor, în care parlamentarii PSD-
ALDE deţin o majoritate confortabilă, şi-a dovedit în mai multe rânduri tendinţa de a bloca audirea unor demnitari 
PSD în chestiuni sensibile pentru aceştia, punând interesele de partid deasupra misiunii de exercitare a controlului 
parlamentar: secretizarea audierii ministrului de Interne şi limitarea accesului jurnaliştilor la şedinţa Comisiei în 
care au fost discutate 
protestele din 10 august 2018 cu ministrul Carmen Dan, cu largul concurs al parlamentarilor PSD-ALDE, constituie 
dovezi în acest sens, ca şi refuzul repetat de a chema la audieri alţi demnitari implicaţi în chestiuni importante 
vizând siguranţa publică”, mai arată Raeţchi. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Adrian Vasilescu: Valuta este o resursă limitată în faţa dorinţelor noastre nelimitate. Ce se întâmplă acum 
este că am făcut importuri foarte mari/ Ce răspuns transmite PSD-ului 
Adrian Vasilescu, consilier de strategie al Băncii Naţionale a României (BNR), a afirmat, sâmbătă dimineaţa, că 
actuala depreciere a leului are printre cauze importurile foarte mari. 
„Valuta este o resursă limitată în faţa dorinţelor noastre nelimitate. (...) Ca să facem rost de valută, schimbăm lei. 
De aici pleacă toate problemele. (...) Ce se întâmplă acum este că am făcut importuri foarte mari. (...) Când se va 
trage linie, pentru 2018, România va trebui să plătească 13-14 miliarde de euro pentru ceea ce am importat. 
Polonezii şi cehii au excedent, noi avem un deficit. Aceasta este cea mai mare dezordine pe care o avem noi în 
ţară. Mulţi văd această dezordine şi pleacă”, a afirmat Vasilescu, sâmbătă, într-o emisiune la Antena 3. 
Cursul de schimb leu/euro a încheiat vineri a treia săptămână cu un nou maxim istoric, de 4,7648 lei, ca urmare a 
unei creşteri de 0,17% faţă de miercuri, joi fiind zi nelucrătoare, potrivit datelor afişate de BNR, fiind a opta zi de 
creştere consecutivă. De la începutul acestui an până în prezent, leul s-a depreciat cu 2,16% în faţa euro. 
Vasilescu, răspunde PSD: BNR se uită la această recomandare./Valuta aceasta trebuie să se compenseze 
Adrian Vasilescu, consilier de strategie al Băncii Naţionale a României (BNR), a răspuns, sâmbătă, afirmaţiilor 
făcute de PSD. Partidul de guvernământ susţine că instituţia trebuie să scoată bani din rezerva internaţională a 
României pentru a apăra leul care este pe o tendinţă de devalorizare. 
„Cursul valutar nu poate şi nici nu trebuie să fie stabilit prin hotărâre de Guvern. Nu ar mai fi o piaţă liberă. 
Singura instituţie abilitată să administreze «controlat» cursul Leu-Euro este Banca Naţională care dispune în 
prezent de rezerve de 36,8 miliarde euro ce îi permit să ţină sub control variaţiile de curs”, au scris reprezentanţii 
PSD, joi seara, pe pagina de Facebook a partidului. Într-un video ataşat acestei postări, este prezentat articolul 2 
din Legea 312/2004 privind Statutul BNR care prevede că printre atribuţiile BNR se numără şi „cea de elaborare şi 
aplicare a politicii monetare şi a politicii de curs de schimb”. „Regimul actual al cursului de schimb al leului este cel 
de flotare controlată, acesta fiind în concordanţă cu utilizarea ţintelor de inflaţie ca ancoră nominală a politicii 
monetare şi permiţând un răspuns flexibil al acestei politici la şocurile neprevăzute ce pot afecta economia”, este 
menţionat pe site-ul Băncii centrale, la secţiunea Regimul cursului de schimb al leului. 
În plus, vineri dimineaţa, reprezentanţii PSD au prezentat, pe Facebook, următoarea declaraţie din 2016 a 
Guvernatorului BNR, Mugur Isărescu: „BNR apără moneda naţională, asigură stabilitatea preţurilor (...) şi pe cei 
peste 3-4 milioane de români care au credite la bănci”. „Astăzi, BNR dispune de rezerve de peste 36,8 miliarde 
(n.red. - euro), adică mai mult decât dublu banilor cash care se mişcă în România. Are, deci, suficiente resurse să 
apere moneda naţională. Alături de milioanele de români care au de platit rate la bănci, solicităm BNR să îşi facă 
datoria!”, au mai scris, vineri dimineaţă, reprezentanţii PSD, pe Facebook. 
Rezervele internaţionale ale României, valute plus aur, la 31 decembrie 2018, erau de 36,8 miliarde de euro, o 
creştere cu 670 de milioane euro (1,85%), faţă de finele lunii precedente, conform datelor BNR. La 31 decembrie 
2018, rezervele valutare la BNR se situau la nivelul de 33,065 miliarde de euro, cu 534 de milioane de euro peste 
cele de la 30 noiembrie 2018, iar rezerva de aur s-a menţinut la 103,7 tone, fiind estimată la 3,735 miliarde de 
euro. 
„Această recomandare, să spunem, trebuie să fie înţeleasă în esenţa ei. Tratatul european şi Legea Băncii 
Naţionale spun acelaşi lucru: Banca Naţională a României, banca centrală a uneia dintre cele 28 de ţări din 
Uniunea Europeană, nu are dreptul să primească recomandări, indicaţii de la nicio autoritate a statului. Deci, 
Guvernul n-a intervenit. Aici este o subtilitate: nu a intervenit Guvernul, dar a intervenit partidul de 
guvernământ”, a afirmat Adrian Vasilescu, consilier de strategie al BNR, sâmbătă, într-o emisiune la Antena 3. 
În schimb, consilierul de strategie al BNR a aprobat declaraţia Ministerului Finanţelor Publice (MFP), care a 
precizat, vineri seara, o poziţie apropiata de a PSD: Contrar informaţiilor vehiculate în spaţiul public, Banca 
Naţională a României este instituţia care trebuie să stabilească şi să supravegheze respectarea regimului valutar şi 
să elaboreze politica cursului de schimb, conform art. 2 alin (2) din Legea 312/2004 privind Statutul BNR. 
„Banca Naţională se uită la această recomandare – are 37 de miliarde de euro în rezervele sale. Aşa sună 
recomandarea de la Partidul Social-Democrat, ca aceste rezerve să rezolve problema. Cum poate Banca Naţională 
să folosească rezerva, într-o asemenea situaţie? Scoate în piaţă, din rezerva aceasta, valută şi valuta aceasta 
trebuie să se compenseze cumva. Valuta nu se aruncă aşa... se schimbă pe lei”, a adăugat Vasilescu. 
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Cursul de schimb leu/euro a încheiat vineri a treia săptămână cu un nou maxim istoric, de 4,7648 lei, ca urmare a 
unei creşteri de 0,17% faţă de miercuri, joi fiind zi nelucrătoare, potrivit datelor afişate de BNR, fiind a opta zi de 
creştere consecutivă. De la începutul acestui an până în prezent, leul s-a depreciat cu 2,16% în faţa euro. Vasilescu 
a susţinut, în aceeaşi emisiunea de sâmbătă dimineaţa, că actuala depreciere a leului are printre cauze 
importurile foarte mari, care pot ajunge pentru anul trecut la 14 miliarde de euro, situaţie dificilă în condiţiile în 
care ţări precum Polonia sau Cehia au excedent. 
Vasilescu, BNR: Dacă BNR ar scoate prea multă valută, în zilele astea, ROBOR-ul s-ar duce peste 7% 
Adrian Vasilescu, consilier de strategie al Băncii Naţionale a României (BNR), a explicat, sâmbătă, care ar fi 
efectele, dacă instituţia ar arunca bani din rezerva valutară pe piaţă, pentru a apăra leul, aşa cum i-a recomandat 
PSD. 
„Venim cu valuta în piaţă, scoatem leii de la investitori, pentru că investitorii care au lei, acum şi-ar dori să scape 
de lei, pentru că asta se întâmplă şi pe piaţa internaţională: vor să scape de titlurile româneşti, să le schimbe în 
valută. Sigur că acolo, dacă se vând, se şi cumpără, pentru că nu poţi să vinzi fără să cumperi. Dacă nu se cumpără, 
atunci trebuie să le ţii în buzunar şi să aştepţi vremuri mai bune. Dar dacă se vând acum şi se cumpără, s-a creat o 
tevatură şi s-a urcat sus, deprecierea a devenit mare. Ei bine, dacă Banca Naţională ar scoate prea multă valută, în 
zilele astea, când piaţa internaţională face presiune peste piaţa internă, ce s-ar întâmpla? Valuta ar fi în exces, leii 
investitorilor de pe piaţă ar fi în deficit, dobânzile s-ar urca, ROBOR-ul s-ar duce peste 5 sau peste 6 sau peste 7. 
(…) Intervenţia pe piaţa valutară este ca o operaţie pe creier. Nu poţi să operezi pe creier fără să te gândeşti la 
consecinţe”, a afirmat Adrian Vasilescu, într-o emisiune la Antena 3. 
De la începutul acestui an, Guvernul a introdus o taxă între 0,1% şi 0,5% pe activele financiare ale băncilor, dacă 
dau credite cu un ROBOR mediu trimestrial de 2-4%. 
Consilierul BNR a subliniat că a dat aceste explicaţii, despre ce efecte ar fi dacă BNR ar scoate bani din rezervă 
valută a României, „ca să apere leul”, în condiţiile în care în joc a intrat toată piaţa internaţională, de la Singapore 
la New York. 
„Ce se întâmplă în aceste zile pe piaţa noastră – s-a depreciat euro atât de mult – nu este din cauze interne, este 
că a intervenit piaţa internaţională, unde sunt miliarde de lei în circulaţie şi miliarde de lei prin care sunt 
denominate titlurile de stat ale României care circulă de la Singapore şi până la New York”, a mai spus Vasilescu. 
Piaţa internaţională merge după cum se învârte Pământul în jurul Soarelui, a arătat consilierul Băncii centrale a 
României: când se închide la Singapore, se deschide la New York; când se închide la New York, se deschide la 
Bucureşti. 
„Au fost nopţi în care am avut pe piaţa internaţională: 4,77 – 4,78 lei. N-a sărit în nicio noapte de 5 şi nici peste 
4,79. Când se închide acolo cu 4,77, aşa se deschide piaţa la Bucureşti dimineaţa, de la 4,77. Miercuri, 23 (ianuarie 
– n.red.), s-a deschis cu 4,77, vineri, 24 (ianuarie – n.red.), s-a deschis cu 4,78. Piaţa s-a închis la prânz, când dă 
comunicatul Banca Naţională, sub, cu un ban. Pentru un ban, în condiţiile în care intervine toată piaţa 
internaţională, este o intervenţie şi măsuri care afectează oameni”, a adăugat Vasilescu. 
Cursul de schimb leu/euro a încheiat vineri a treia săptămână cu un nou maxim istoric, de 4,7648 lei, ca urmare a 
unei creşteri de 0,17% faţă de miercuri, joi fiind zi nelucrătoare, potrivit datelor afişate de BNR, fiind a opta zi de 
creştere consecutivă. De la începutul acestui an până în prezent, leul s-a depreciat cu 2,16% în faţa euro. 
Vasilescu a susţinut, în aceeaşi emisiune de sâmbătă dimineaţa, că actuala depreciere a leului mai are printre 
cauze importurile foarte mari, care pot ajunge pentru anul trecut la 14 miliarde de euro, situaţie dificilă în 
condiţiile în care ţări precum Polonia sau Cehia au excedent. 
„Cursul valutar nu poate şi nici nu trebuie să fie stabilit prin hotărâre de Guvern. Nu ar mai fi o piaţă liberă. 
Singura instituţie abilitată să administreze «controlat» cursul Leu-Euro este Banca Naţională care dispune în 
prezent de rezerve de 36,8 miliarde euro ce îi permit să ţină sub control variaţiile de curs”, au scris reprezentanţii 
PSD, joi seara, pe pagina de Facebook a partidului. Într-un video ataşat acestei postări, este prezentat articolul 2 
din Legea 312/2004 privind Statutul BNR care prevede că printre atribuţiile BNR se numără şi „cea de elaborare şi 
aplicare a politicii monetare şi a politicii de curs de schimb”. „Regimul actual al cursului de schimb al leului este cel 
de flotare controlată, acesta fiind în concordanţă cu utilizarea ţintelor de inflaţie ca ancoră nominală a politicii 
monetare şi permiţând un răspuns flexibil al acestei politici la şocurile neprevăzute ce pot afecta economia”, este 
menţionat pe site-ul Băncii centrale, la secţiunea Regimul cursului de schimb al leului. 
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În plus, vineri dimineaţa, reprezentanţii PSD au prezentat, pe Facebook, următoarea declaraţie din 2016 a 
Guvernatorului BNR, Mugur Isărescu: „BNR apără moneda naţională, asigură stabilitatea preţurilor (...) şi pe cei 
peste 3-4 milioane de români care au credite la bănci”. „Astăzi, BNR dispune de rezerve de peste 36,8 miliarde 
(n.red. - euro), adică mai mult decât dublu banilor cash care se mişcă în România. Are, deci, suficiente resurse să 
apere moneda naţională. Alături de milioanele de români care au de platit rate la bănci, solicităm BNR să îşi facă 
datoria!”, au mai scris, vineri dimineaţă, reprezentanţii PSD, pe Facebook. 
Rezervele internaţionale ale României, valute plus aur, la 31 decembrie 2018, erau de 36,8 miliarde de euro, o 
creştere cu 670 de milioane euro (1,85%), faţă de finele lunii precedente, conform datelor BNR. La 31 decembrie 
2018, rezervele valutare la BNR se situau la nivelul de 33,065 miliarde de euro, cu 534 de milioane de euro peste 
cele de la 30 noiembrie 2018, iar rezerva de aur s-a menţinut la 103,7 tone, fiind estimată la 3,735 miliarde de 
euro. 
Consilierul BNR a precizat că instituţia se uită la această recomandare a partidului de guvernământ, în condiţiile în 
care Tratatul european şi Legea Băncii Naţionale spun acelaşi lucru: BNR, banca centrală a uneia dintre cele 28 de 
ţări din Uniunea Europeană, nu are dreptul să primească recomandări, indicaţii de la nicio autoritate a statului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Efectele Ordonantei Teodorovici: Romania a importat cantitati record de electricitate sambata seara 
Romania importa, sambata seara la ora 18:15, un nivel record istoric de energie electrica, cu 31 de MW peste 
recordul precedent, de 1903 MW. 
Acest record a fost inregistrat pe 20 decembrie 2018, imediat dupa adoptarea controversatei Ordonante de 
Urgenta 114 sau asa numita Ordonanta Teodorovici. 
Potrivit profit.ro, asta are loc in ciuda faptului ca nivelul consumului, de 8780 MW, se situa sub maximele anului, 
de peste 9400 MW, si ca urmare a avariilor inregistrate la mai multe zeci de linii de medie tensiune din zonele din 
jurul Capitalei (cu consum relativ ridicat), dar si din restul tarii, ca urmare a fenomenelor meteorologice de tip 
"ploaie inghetata". 
Pretul tranzactionat vineri pentru energia livrata sambata la acea ora s-a situat la maximul ultimilor 2 ani - 650 
lei/MWh, piata anticipand aceasta evolutie. Aceasta suma e cu doar 30 de lei sub maximul istoric, stabilit in luna 
februarie a anului 2017. 
Nivelul de 1934 MW este cu doar 366 MW sub cel al capacitatii de transport nete disponibile in vederea 
importului, de 2300 MW, anuntata de Transelectrica pentru aceasta perioada. 
 
Sursa citata mai noteaza ca nivelul ridicat al importurilor de sambata seara este rezultatul intrarii in vigoare a OUG 
114, care, prin majorarea costurilor (introducerea taxei de 2% asupra intreg lantului, de la productie la furnizare si 
distributia) a transformat Romania din exportator in importator net de energie. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Pintea, despre declararea epidemiei de gripa: Saptamana viitoare va fi decisiva 
Ministrul Sanatatii, Sorina Pintea, a declarat ca saptamana viitoare va fi una "decisiva" in ceea ce priveste o 
hotarare referitoare la declararea epidemiei de gripa. 
"Saptamana viitoare va fi decisiva. Daca pentru a treia saptamana consecutiv numarul cazurilor diagnosticate va 
depasi numarul cazurilor estimate, atunci vom declara epidemie de gripa. 
In ceea ce priveste pacientii care prezinta simptomele unei gripe, acestia trebuie sa se adreseze in primul rand 
medicului de familie, sa evite automedicatia si sa respecte cu strictete instructiunile pe care inclusiv Ministerul 
Sanatatii le-a transmis in teritoriu avand in vedere multiplele cazuri de viroze respiratorii din aceasta perioada", a 
declarat Sorina Pintea duminica intr-o interventie la Antena 3. 
Ministrul s-a referit si la situatia privind testele rapide de gripa. 
"In ceea ce priveste testele pentru gripa, saptamana trecuta, vineri, am avut o conferinta de presa impreuna cu 
profesorul Adrian Streinu-Cercel, care spunea ca este foarte usor sa diagnostichezi o gripa pe baza semnelor 
clinice. Deci, nu este neaparat necesar sa ai aceste teste, dar, de regula, aceste teste se gasesc in unitatile de 
primiri-urgente", a declarat Pintea. 
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Ea a adaugat ca, in ceea ce priveste vaccinurile antigripale, dozele care nu sunt asigurate de Ministerul Sanatatii 
"pot fi achizitionate din farmaciile cu circuit deschis, care sunt societati comerciale". 
"Ele ar fi trebuit sa se aprovizioneze pentru aceasta perioada, pentru ca nu e o surpriza ca exista un sezon al 
virozelor", a completat Pintea. 
Numarul persoanelor care au murit din cauza gripei a ajuns sambata la 39, potrivit informarii Centrului National 
de Supraveghere si Control al Bolilor Transmisibile din cadrul Institutului National de Sanatate Publica. 
Sorina Pintea a declarat vineri ca Ministerul Sanatatii asteapta comunicatul Institutului National de Sanatate 
Publica iar in cazul in care acesta va indica pentru a treia saptamana consecutiv ca numarul de cazuri 
diagnosticate este mare decat numarul de cazuri estimate va fi declarata epidemie de gripa in Romania. 
"Tinand cont de faptul ca ultimele doua saptamani din aceasta perioada epidemiologica au fost declarate 
saptamani epidemice, adica numarul de cazuri diagnosticate a depasit numarul de cazuri estimate, conform 
specialistilor suntem in pragul unei epidemii. 
Pentru a putea declara epidemie, este nevoie de trei saptamani la rand in care numarul cazurilor diagnosticate sa 
fie mai mare decat numarul cazurilor estimate", a precizat Pintea. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Bucureştiul, în perspectivă. Primăria vrea să declare de utilitate publică mai multe proiecte, precum „Podul 
Calicilor”, pentru noi construcţii 
Primăria Capitalei vrea să declare mai multe proiecte de investiţii ca fiind de utilitate publică. Este vorba de poduri 
pietonale peste râul Dâmboviţa, parcaje subterane în zona Sălii Palatului, precum şi amenajarea unor spaţii 
urbane. 
Primăria Capitalei a introdus pe ordinea de zi a şedinţei Consiliului General al Municipiului Bucureşti mai multe 
proiecte care necesită declararea de utilitate publică. 
Este vorba de mai multe proiecte ale căror studii de fezabilitate au fost aprobate încă din 2016, dar pentru care 
primăria revine şi vrea să le declare de utilitate publică. 
Este vorba de proiecte precum: 
„Pod Mihai Vodă” care presupune amenajarea unui pod pietonal şi pentru biciclisti peste râul Dâmboviţa, în 
dreptul străzii Lipscani precum şi parcaje subterane cu 227 locuri 
„Podul Calicilor”, care presupune reconstruirea unui vechi pod peste Dâmboviţa, de lângă Palatul de Justiţie. 
De asemenea, PMB vrea declararea de utilitate publică a proiectelor care prevăd amenajarea lângă Sala Palatului 
a unor parcări subterane, pe trei niveluri, cu un total de 1.000 de locuri, precum şi amenajarea la suprafaţă a unor 
spaţii urbane. 
Pentru toate aceste proiecte, Primăria Capitalei va solicita, în cadrul şedinţei CGMB declararea acestora ca fiind 
de utilitate publică, precum şi „schimbarea destinaţiei spaţiului verde pe care se execută lucrările aferente 
obiectivului de investiţii”. 
Proiectele menţionate fac parte dintr-un calup de aproape 20 de obiective de investiţii, ale căror studii de 
fezabilitate au fost aprobate de către CGMB în 2016. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera Deputaților a lansat o licitație pentru achiziționarea a 365 mii litri de combustibili auto 
Camera Deputațilot a lansat o licitație pentru achiziționarea, pe bază de carduri, a 365.000 litri de combustibili 
auto necesari pentru anul 2019, cu o valoare estimativă fără TVA de până la 2.500.000 lei. Furnizorii interesați pot 
depune ofertele până pe 25 februarie, ora 15:00, relatează mediafax. 
„Pentru anul 2019 este necesar a se achiziţiona combustibili auto alimentaţi pe bază de carduri care să permită 
alimentarea autovehiculelor din dotarea Camerei Deputaţilor la staţiile de distribuţie ale furnizorului, funcţie de 
motorizare, cu: benzină fără plumb toate sortimentele; motorină toate sortimentele; ad blue toate sortimentele”, 
se arată în anunțul publicat pe SEAP. 
De asememenea, va exista posibilitatea prelungirii contractului pentru o perioadă de maxim patru luni în anul 
2020, „pentru a evita discontinuitățile privind achiziția de combustibili auto la începutul anului”. 
Valoarea totală estimată pentru achiziția de combustibili auto variază între 1.841.176,47 lei și 2.454.840,34 lei. 
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Camera Deputaților a estimat cantitatea necesară de combustibili auto pentru anul 2019 în 365.000 de litri, astfel: 
„1. Benzină CO 95 sau echivalent 90.000 litri, 
2. Benzină CO 98 sau echivalent 90.000 litri, 
3. Motorină Standard sau echivalent 95.000 litri, 
4. Motorină Super sau echivalent 90.000 litri +, 
5. Ad blue 100”. 
Cardurile vor fi emise gratuit pentru fiecare autovehicul comunicat de către achizitor pe întreaga perioadă de 
desfaşurare a contractului; Alimentarea cardurilor trebuie să poată fi făcută „on line” în maximum o oră de la 
solicitarea reprezentantului desemnat de către achizitor, de câte ori este necesar, pentru fiecare card în parte. 
Printre cerințele enumerate, furnizorul va trebui să transmită până la data de 5 a fiecărei luni un raport centralizat 
detaliat cu privire la cantitatea de combustibili auto consumată. 
„Furnizorul va permite achizitorului (Camera Deputaţilor) acces permanent -on line-, prin mijloace de 
telecomunicaţie electronică parolată, la baza de date a acestuia referitoare la valoarea disponibilă existentă la un 
moment dat pe cardurile eliberate, la sortimentele şi cantităţile de combustibili auto alimentate, la data şi ora 
alimentării precum şi staţia în care s-a făcut alimentarea autovehiculelor din parcul propriu. Furnizorul va 
transmite, până la data de 5 a lunii calendaristice următoare alimentărilor, un raport-centralizator detaliat, 
prezentat pe suport de hârtie/suport electronic, pentru perioada -prima zi ÷ ultima zi- din lună privind 
alimentările cu carburant auto pentru fiecare autovehicul. Raportul-centralizator se anexează la factură”, se mai 
arată în caietul de sarcini al concursului. 
De asemenea, ofertantul trebuie să deţină pe întreg teritoriul României o reţea de distribuţie cu decontare pe 
baza cardurilor. 
„În reţeaua de distribuţie comunicată în ofertă vor fi specificate staţiile de distribuţie proprii, iar pentru celelalte 
stații de distribuție incluse în rețea, indiferent de forma juridică vor fi acceptate oferte doar sub formă de asociere 
sau subcontractare. În întreaga rețea comunicată, preţurile cu amănuntul nu pot diferi cu mai mult de ±5% faţă de 
preţurile de referinţă comunicate de ofertant”, se mai arată în anunțul cu privire la licitație. 
Prețul de achiziție al carburanților, potrivit anunțului publicat pe SEAP, va fi cel valabil în staţiile de distribuţie de 
carburant ale furnizorului în momentul alimentării. 
Licitația este deschisă până pe 25 februarie, ora 15:00, timp în care furnizorii interesați de colaborare cu Camera 
Deputaților pot trimite ofertele. Criteriul de atribuire se referă la cel mai bun raport calitate-preț. Finanțarea de 
combustibili auto pentru Camera Deputaților se va face din fondurile bugetare ale statului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministerul Justitiei vrea sa cumpere 241 de autoturisme cu peste 10 milioane de lei, ca sa transporte oameni 
si hartii 
Motivand ca vor contribui la cresterea calitatii actului de justitie, ministerul de resort cumpara 241 de 
autoturisme in valoare de aproximativ 10 milioane de lei pentru transportul personalului si documentelor, in 
interes de serviciu. 
"Achizitionarea unui numar de 241 autoturisme, pentru uzul Ministerului Justitiei si al instantelor de judecata din 
Romania. Autoturismele sunt destinate deplasarii in interes de serviciu a personalului sau documentelor de 
specialitate din cadrul Ministerului Justitiei si a instantelor judecatoresti, pe urmatoarele categorii de drumuri: 
Autostrazi; Drumuri europene; Drumuri nationale; Drumuri judetene; Drumuri comunale", anunta Ministerul 
Justitiei. 
Conform caietului de sarcini anexat licitatiei, "utilizarea acestor autoturisme la nivelul Ministerului Justitiei si a 
instantelor de judecata va contribui la cresterea calitatii actului de justitie", aducand beneficii precum 
"modernizarea parcului auto" si "imbunatatirea conditiilor de lucru pentru desfasurarea activitatii". 
"Autoturismele trebuie sa fie noi, nerulate, fabricate in anul 2019, sa nu fi avut alti proprietari si sa fie in stare 
perfecta de functionare" si "ofertate in aceeasi configuratie (marca, model, culoare, dotari etc.) ", conform 
caietului de sarcini al anuntului. 
Valoarea totala estimata pentru achizitionarea autoturismelor este de 10.382.766,05 lei, iar "incheierea 
contractului de achizitie publica este conditionata de disponiblilitatea fondurilor din venituri proprii din expertiza 
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tehnica judiciara si extrajudiciara". 
Anul acesta Ministerul Justitiei a mai initiat si procedura de achizitie publica pentru dotarea tuturor instantelor de 
judecata cu echipamente de videoconferinta, in prezent aproximativ 40% dintre instante nefiind dotate cu astfel 
de echipamente, a anuntat, pe Facebook, ministrul Justitiei, Tudorel Toader. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Muncim mult, pe bani puţini. Un raport Eurostat arată că românii muncesc peste 41 de ore pe săptămână 
Muncim mult și primim bani puțini, comparativ cu alți europeni care muncesc mai puțin, pe un salariu mult mai 
mare. Este concluzia unui raport recent al Eurostat, care subliniază diferențele majore între europeni. Specialiștii 
spun că, pe de o parte, românii sunt dezavantajați de legislație, iar pe de altă parte, nu-și cunosc drepturile. 
Obosiți și prost plătiți. Așa sunt mulți salariați din România. 
Cel mai recent raport Eurostat arată că media timpului de lucru în țara noastră este de 41 de ore pe săptămână. 
Iar explicațiile, spun specialiștii, sunt multiple. 
Mici sunt și salariile angajaților români, în comparație cu cele ale altor europeni. 
Dacă vorbim de banii primiţi pentru munca depusă, în medie, un român primește cam 3,7 euro pe oră, în timp ce 
polonezii primesc 7,5 euro, grecii aproape 13 euro, iar suedezii peste 27 de euro. 
Specialiștii din piața muncii cred că salariații din România nici nu prea se informează și nici nu-și cunosc drepturile, 
iar patronii profită de aceste lacune. 
Din același raport reiese că femeile din România muncesc cu 30 la sută mai mult decât cele din Germania, Spania 
și Grecia. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 România, locul 2 în topul statelor acuzate la CEDO. Cu ce consecințe 
De frica CEDO, România a ajuns campioană la înțelegeri amiabile, adică procese încheiate fără judecată. Statul 
oferă o despăgubire reclamantului, iar omul renunță la litigiu. Bilanțul pe 2018 al Curții Europene a Drepturilor 
Omului plasează țara noastră pe primul loc la astfel de concesii. 
Bilanţul Curţii Europene a Drepturilor Omului plasează România pe primul loc în topul ţărilor care încheie 
înţelegeri amiabile pentru a evita un proces. Aproape 700 parafate în 2018, de trei ori mai multe raportat la anul 
anterior. 
2018 - Înţelegeri amiabile - 691 
2017 - Înţelegeri amiabile - 221 
„Avantajele înţelegerii amiabile sunt că nu se mai pronunţă o hotărâre, care este mult mai detaliată cu privire la 
fapte şi cere mai multă energie din partea Curţii, se ajunge la o concluzie mult mai repede, reclamantul este 
avantajat că primeşte o sumă de bani mai repede”, arată Diana Hătneanu, avocat specializat în drepturile omului. 
Numărul mare de înţelegeri amiabile vine la pachet cu un an în care ţara noastră a fost condamnată în 71 de 
cazuri, plasându-se astfel pe locul trei, după Rusia şi Turcia. 
În aproape jumătate din cazurile judecate anul trecut, Curtea Europeană a stabilit că autorităţile române i-au 
supus pe reclamanţi unor tratamente inumane sau degradante. În alte 10 cazuri a fost încălcat dreptul la un 
proces echitabil. Şi tot din zona justiţiei - anul trecut România a fost condamnată de opt ori pentru proceduri 
judiciare exagerat de lungi. 
România la CEDO în 2018 
Total condamnări - 71 
Tratamente inumane/degradante - 37 
Dreptul la un proces echitabil -10 
Proceduri judiciare prea lungi - 8 
(sursa: echr.coe.int) 
„Curtea este interesată şi urmăreşte să încheie cât mai multe înţelegeri amiabile şi declaraţii unilaterale, atunci 
când părţile nu sunt de acord (...) Și-a dat seama că are un număr foarte mare de cauze întemeiate pe care nu le 
va rezolva niciodată dacă se merge pe procedura clasică”, spune Diana Hătneanu, avocat specializat în drepturile 
omului. 
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Cel mai cunoscut proces în care a fost implicată România şi care anul trecut a primit o soluţie este cel al 
închisorilor secrete ale CIA. Statul român a fost condamnat pentru că nu a făcut o investigaţie efectivă în cazul 
centrelor de detenţie americane plasate pe teritoriul României. 
La capitolul înţelegeri amiabile - în 2018, Guvernul României a ajuns la o înţelegere amiabilă cu un bucureştean 
amendat, în 2013, pentru participare la un protest neautorizat. Bărbatul a acuzat încălcarea dreptului la liberă 
exprimare. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Mii de „fulare roşii” demonstrează la Paris, pentru „apărarea democraţiei şi a instituţiilor”/ „Vestele galbene” 
se alătură manifestaţiilor 
Un marş pentru „apărarea democraţiei şi a instituţiilor" este organizat în această duminică la Paris de câteva mii 
de "fulare roşii", curentul dorind, de asemenea, să se opună violenţei şi abuzurilor comise în timpul 
demonstraţiilor "vestelor galbene", relatează cotidianul Le Figaro. 
O procesiune de sute de „eşarfe roşii“ a plecat de la Place de la Nation în direcţia pieţei Bastilia din Paris, duminică 
după-amiază, informează postul RFI. 
Unii au venit cu familia. Daniel, pensionar, a venit de la Nîmes pentru a spune „opriţi!” violenţa. Şi chiar dacă la 
începutul marşului, protestatarii erau numeroşi, în ochii lui, este un „marş încă modest, dar care se extinde ". 
Procesiunea s-a extins în mare măsură în această după-amiază, peste 2.000 de persoane adunându-se pe străzile 
din Paris. 
Mai mult de 10.000 de persoane şi-au manifestat pe reţelele de socializare online intenţia de a participa la acest 
marş. 
Aproximativ douăzeci de „veste galbene" au venit în întâmpinarea „fularelor roşii" în piaţa Bastilia din Paris. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PROTESTE la Belgrad: Mii de persoane au ieşit în stradă pentru a cere demisia guvernului de la Belgrad, 
pentru a opta săptămână consecutiv 
Câteva mii de persoane au mărşăluit pe străzile acoperite cu zăpadă din capitala Serbiei pentru a protesta 
împotriva guvernului populist al preşedintelui Aleksandar Vucic pentru a opta săptămână consecutiv, relatează 
Associated Press. 
Protestatarii îl acuză pe Vucic că a sufocat libertăţile democratice cu greu câştigate de ţara balcanică care a fost 
implicată într-o serie de războaie în anii 1990. El neagă acuzaţia. 
În ciuda temperaturilor scăzute, criticii preşedintelui au blocat traficul în centrul oraşului Belgrad, în timp ce se 
îndreptau spre sediul televiziunii de stat şi clădirea guvernului. 
Demonstraţiile sunt îndreptate împotriva unui climat de violenţă despre care opozanţii susţin că Vucic şi 
propagandiştii săi îl alimentează cu atacuri asupra disidenţilor şi a jurnaliştilor. Printre revendicările protestatarilor 
se află demisia lui Vucic şi încetarea controlului său asupra presei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 70.000 de oameni au participat la Marşul european pentru climă, de la Bruxelles 
În jur de 70.000 de persoane au participat duminică, la Bruxelles, la Marşul european pentru climă, transmite AFP 
citată de Agerpres. Oameni de toate vârstele au traversat oraşul, de la Gara de Nord până la Parlamentul 
European. 
Participanţii au venit din toată ţara, în pofida vremii reci şi ploioase. Potrivit agenţiei Belga, numărul trenurilor 
spre Bruxelles a fost dublat datorită participării numeroase aşteptate. 
Sub impulsul asociaţiei 'Rise for Climate', marşul, organizat în paralel cu acţiuni similare în Franţa, a avut ca 
obiectiv, în capitala Uniunii Europene, 'interpelarea' liderilor europeni care se vor reuni în martie pentru un 
summit. 
Peste 65.000 de persoane au manifestat la Bruxelles pe 2 decembrie, în prima zi a conferinţei internaţionale 
COP24, de luptă împotriva schimbărilor climatice, care se deschidea în Polonia. 
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În Belgia, mobilizarea este deosebit de puternică de la începutul anului în rândul tinerilor. Joi, un marş al liceenilor 
şi studenţilor a adunat 35.000 de participanţi. 
Duminică, una din organizatoarele manifestaţiei, Marie Hayens, a declarat la televiziunea publică RTBF că a fost 
deschis un caiet de revendicări, în încercarea de a se oferi răspunsuri la schimbarea climatică, în sectoare precum 
construcţiile, industriile, agricultura sau deşeurile. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Protest față de un Brexit dur la granița dintre cele două Irlande 
Sute de oameni au blocat ieri un drum care face legătura între Irlanda şi Irlanda de Nord, unde au ridicat un mic 
zid de beton, un turn de observaţie şi false baraje militare. 
A fost modul lor de a protesta faţă de un posibil Brexit dur care ar duce la reapariţia punctelor de control şi 
impunerea de verificări vamale între cele două ţări. Acest lucru nu va face decât să alimenteze tensiunile într-o 
zonă marcată de violenţe până acum 20 de ani între naționaliști şi unionişti. 
Acordul de Pace din Vinerea Mare a fost cel care a pus capăt ciocnirilor, iar una dintre cele mai importante 
prevederi a fost tocmai eliminarea punctelor militare de control de la graniţă. 
În cazul în care Marea Britanie părăseşte UE fără un acord, atunci frontiera între Irlanda şi Irlanda de Nord va 
deveni o frontieră externă a UE, unde vor fi reimpuse controalele. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Maduro respinge ultimatumul european, se declara pregatit de un dialog si nu exclude o intalnire cu Trump 
Presedintele venezuelean Nicolas Maduro a respins duminica ultimatumul mai multor tari europene de a organiza 
noi alegeri prezidentiale in termen de opt zile, in vederea unei solutionari a crizei politice in Venezuela. 
Intr-un interviu acordat postului CNN Turk, liderul venezuelean se declara totodata pregatit de dialog si apreciaza 
ca o intalnire cu Donald Trump este putin probabila, dar nu este imposibila. 
Administratia americana, care l-a recunoscut prima pe opozantul Juan Guaido dupa ce acesta s-a proclamat 
"presedinte" interimar, a indemnat statele din comunitatea internationala "sa-si aleaga tabara" si sa isi intrerupa 
relatiile financiare cu Guvernul lui Maduro. 
Franta, Germania, Marea Britanie si Spania au anuntat ca sunt pegatite sa-l recunoasca pe Guaido, la randul lor, 
daca nu se organizeaza alegeri in termen de opt zile, relateaza Reuters. 
Rusia, care sustine actuala putere la Caracas, a catalogat acest ultimatum drept absurd, iar ministrul venezuelean 
de Externe drept "pueril". 
Presedintele turc Recep Tayyip Erdogan si-a exprimat sustinerea fata de Nicolas Maduro joi, intr-o convorbire 
telefonica. 
Canada si alte numeroase tari din America Latina care s-au aliniat Washington-ului si unii europeni considera 
frauduloase alegerile prezidentiale venezuelene de la 20 mai. 
Nicolas Maduro, care a obtinut o victorie in acest scrutin - boicotat de opozitie -, a fost investit in al doilea mandat 
la 10 ianuarie. 
Pentru moment, armata venezueleana ii ramane loiala sefului statului, insa unele fisuri apar in randul acesteia. 
Atasatul militar al Venezuelei la Washington, colonelul Jose Luis Silva, a anuntat ca nu-l mai recunoste pe Nicolas 
Maduro drept presedinte legitim si si-a indemnat "fratii militari" sa-l sustina pe Juan Guaido. 
(Sursa: ziare.com) 
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